
Protokół Nr 57/2022

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

w dniu 15 grudnia 2022r.

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonej listy obecności oraz
zaproszeni goście:

1.

2.

3.

4.

5.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Jarosław Dera;
Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej - Dariusz Krakowiak;
Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego - Anna Sotkiewicz-
Tumanik;
Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 - Stanisław Gustyn;
Przedstawiciel Izby Rolniczej - Zbigniew Adamczak.

( Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po
powitaniu zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1. Otwarcie posiedzenia i przy;3ęcie porz4dku;
2. Opinia w sprawie projektu uchwały dot. Wieloletniego planu rozwoju i

modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2023 - 2026;
3. Opracowanie planu pracy Komisji na 2023r.;
4. Zatwierdzenie protokohi z poprzedniego posiedzenia Komisji;
5. Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porz4dek przyjęto jednogłośnie(przy 4 obecnych członkach Komisji.

(
(

Ad. 2. Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że
sprawa projektu uchwały dot. Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń
wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2023 - 2026 powraca na posiedzenie Komisji
w związku z zadrzeżeniami, jakie w.niósł do tego projektu Dyrektor Regiocalnego
Zarządu Gospodarki Wodnej w Gdańsku. Dyrektor wydał wprawdzie pozytyvvną opinię
w zakresie zgodności realizacji wymienionych zadań na lata 2023 - 2026 z
planowanymi inwestycjami w VI aktualizacji Krajowego Programu Oczyszczania
Ścieków Komunalnych-, zaopiniował natomiast negatywnie w zakresie wpływu planu
na wysokość taryf wskazując, że plan obejmuje ogólne informacje w zakresie
finansowania poszczególnych zadań, ponadto plan nie obejmuje wydatków
wynikających ze spłat pożyczek z WFOŚiGW. Ponadto w planie informacje w-zakresie
źródeł finansowania inwestycji zostały określone w sposób ogólny, ze względu na brak
danych dotyczących finansowania poszczególnych zadań na etapie przygotowania
planu. Kierownik Referatu IRG zaznaczyła, że w planie zawarto ogólne dane, bo nie
wiadomo, które zadania będą realizowane przez gminę ze środków własnych, które z
dotacji, a które z pożyczek -z WFOŚiGW. Ponadto trudno jest wskazać wydatki z
WFOSiGW, bo obecnie nie wiadomo, które z zadań będzie finansowane z pożyczek z
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tego funduszu, a nawet nie wiadomo czy jakiekolwiek zadanie będzie finansowane z
tego funduszu. Kierownik podkreśliła, że przedmiotem uchwalenia jest plan, a nie
konkretne zadanie inwestycyjne, dlatego trudno było podać wszelkie szczegółowe dane,
ponadto wprawdzie opinia Wód Polskich jest częściowo negatywna, ale jest to tylko
opinia, nie ma charakteru wiążącego.
Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej nawiązał do taryf za wodę i ścieki, które
obowiązują obecnie na okres trzech lat. Poinformował, że spółka, w związku z coraz
większymi kosztami funkcjonowania zwróci się do Wód Polskich z wnioskiem o
możliwość podniesienia taryf o wskaźnik inflacji. Kontekst opinii jest taki, żeby
realizować zadania, ale nie podnosić cen, dlatego sprawa na pewno znowu %dzie
sporna. Jego zdaniem plan należałoby przy3ąc, ale na dzisiaj trudno jest wszystko
przedstawić w szczegółach.

Pani Pająk stwierdziła, że skoro opinia nie jest wiążąca, to zasugerowała, aby plan
przyjąć, tym bardziej, że będzie wyjaśnienie do wniesionych uwag.

Komisja po wyjaśnieniach Kierownika Referatu IRG zaopiniowała jednogłośnie
pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i
modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 2023 - 2026.

(

Ad. 3. Komisja opracowała i przyjęła jednogłośnie plan pracy Komisji na 2023r.

Ad. 4. Komisji zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego posiedzenia w miesiącu
listopadzie br.

Ad. 5. W wolnych wnioskach poruszono następujące kwestie:

- Pan Świniarski zapytał czy na początku 2023 roku dostępna będzie informacja
dotycząca harmonogramu wywozu odpadów. Kierownik Referatu GKR powiedział, że
f?a Novago podpisuła już umowę na odbiór odpadów, term gmina czeka m.irb na
harrnonogram wywozów. Pani Pająk zapytała, czy ta zewnętrzna firnna wie, jakimi
trasami jeździć, czy zna teren. Kierownik Referatu GKR odpowiedzial że firnnie
przekazano rozpiskę i numery wszystkich niemchomości, do których firma powinna
dojechać. Pan winiarski zasugerował, że warto by było zobligować firnnę, aby do
określonej daty podała harmonogram wywozu odpadów;

(

- Pan Dolny zauważył, że w Wałdowie przydałaby się kanalizacja sanitarna, ponieważ
jest to dość duża wioska. Pan Adamczak nadmienił, że w Wałdowie nawet wodociągów
nie ma wszędzie. Wobec powyższego Komisja wyszła z wnioskiem o rozważenie
możliwości przystąpienia w 2023r. do budowy kanalizacji sanitarnej w Wałdowie oraz
budowy wodociągu w kiemnku Wałdowa -Toboły;
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- Pan Skulski zapytał, czy jest odpowiedź z ministerstwa w sprawie budowy
światłowodu w Lutówku. Kierownik Referatu GKR odpowiedział, że w tej sprawie nic
się nie mszyło;

- Kierownik GKR poinformował, że wystąpiono ponownie z pismem do Wojewody o
umiejscowienie stacji meteorologicznej na terenie naszej gminy, zaproponowano także
możliwość przeniesienia jednej ze stacji w Sypniewie;

- Pan Szwarc poinformował, że gmina otrzymała lOO% środków rz4dowych z
przeznaczeniem na budowę domu seniora;

- Pan Szwarc poinforrnował, że mieszkańcy mogą już zakupić węgiel rozdysponowany
przez gminę. Kierownik Referatu GKR nadmienił, że węgiel kosztuje 1.950zł. dowóz
powyżej tony jest za darmo.

l' Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

I

protokołĄwał :
Torffisz/Di

Przewodnicząca Komisji
Lucyna Pająk

%

a
.Ź

,'

(
( '( ( 'L (

3



(
( ( ( ( (.


